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P R O T O K Ó Ł Nr XXXII/2018 

z obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się w dniu 11 października 2018 r. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 

6. Pytania do zaproszonych gości oraz udzielenie odpowiedzi. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2018 – 2025. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2018 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie gminy Stara Biała w roku 2019. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowa Biała. 

14. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stara Biała za 

rok szkolny 2017/2018 wraz z wynikami egzaminu gimnazjalnego kl. III. 

15. Interpelacje i zapytania radych oraz udzielenie odpowiedzi. 

16. Zapytania i wolne wnioski. 

17. Zakończenie obrad.    
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XXXII Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 

Rozpoczęła się o godz. 9.00 i zakończyła o godz. 12.30. 

Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 
 
Ad. 1.  

Sesję otworzył i przewodniczył jej Wojciech Żółtowski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, wobec 

czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta, 

pracowników Urzędu Gminy, sołtysów oraz zaproszonych gości, w tym Radnych Powiatu 

Płockiego Marka Moderackiego i Marcina Piotrowskiego. 

 
Ad. 2.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 

obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

 
Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za”) przyjęła 

zaproponowany porządek obrad, który przedstawia się następująco: 
  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 

6. Pytania do zaproszonych gości oraz udzielenie odpowiedzi. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2018 – 2025. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2018 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie gminy Stara Biała w roku 2019. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowa Biała. 
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14. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stara Biała za 

rok szkolny 2017/2018 wraz z wynikami egzaminu gimnazjalnego kl. III. 

15. Interpelacje i zapytania radych oraz udzielenie odpowiedzi. 

16. Zapytania i wolne wnioski. 

17. Zakończenie obrad.    

 
 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 

protokołu z posiedzenia XXXI Sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia sesji 

radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokołu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 

protokołu z sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XXXI Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 

(15 głosów „za”). 
 
 

Ad. 4. 

Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

1. Została zakończona budowa placu zabaw w miejscowości Brwilno. Plac wkrótce zostanie 

odebrany i mieszkańcy będą mogli z niego korzystać. 

2. W przypadku ulicy Lawendowej w Brwilnie, została w dużej części wykonana. Pozostał 

odcinek drogi dochodzący do drogi wojewódzkiej, gdzie musi zostać przebudowana sieć 

gazowa. 

3. Na budowę drogi wewnętrznej na działce o nr ewid. 124/1 z przyległościami, w miejscowości 

Maszewo została skompletowana pełna dokumentacja. Gmina wykupiła niezbędny grunt 

potrzebny pod budowę systemu odwodnienia drogi i uzyskała pozwolenie wodnoprawne. 

Jeszcze w tym tygodniu powinien  zostać ogłoszony przetarg.  

4. W trakcie realizacji są 4 ulice w miejscowości Maszewo Duże, tj. część ulicy Sosnowej, ulica 

Morelowa, ulica Agrestowa oraz ulica Bukowa. Na najbardziej zaawansowanym etapie 

realizacji jest ul. Bukowa, która powinna być wkrótce zakończona, Rozpoczęła się realizacja 

pozostałych 3 ulic wraz z kanalizacją deszczową. Zakończenie budowy tych ulic powinno 

nastąpić do zimy. 

5. W trakcie realizacji jest budowa układu komunikacujnego Nowa Biała – Maszewo Duże,  

w skład którego wchodzi połączenie drogi wojewódzkiej nr 559 z drogą gminną nr 291312W 

oraz budowa kilku ulic w miejscowości Maszewo Duże, tj. części ulicy Szkolnej, budowy 

fragmentu ulicy Słowackiego, ulicy Sportowej, fragmentu ulicy Mickiewicza i ulicy Korczaka. 

Realizacja inwestycji rozpoczęła się od wykonania ulic położonych w pobliżu sali sportowej, 

ze względu na to, że potrzebne są drogi dojazdowe i droga pożarowa do hali  aby można 

rozpocząć procedurę odbiorową budynku. Tempo wykonywania robót przy tej inwestycji jest 

dobre, a postęp robót jest widoczny każdego dnia. W tej części układu drogowego  pod koniec 

października powinna zostać położona przynajmniej pierwsza warstwa asfaltu. 

6. Hala w Maszewie Dużym jest na końcowym etapie realizacji. Obiekt jest prawie skończony 

czeka jeszcze tylko na posprzątanie, przejście wszelkich procedur związanych z odbiorami 

(P.poż, Sanepid itp.) oraz na wyposażenie w sprzęt sportowy czy meble. 
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7. Została zakończona budowa placu zabaw w Bronowie-Zalesiu i w przyszły tygodniu powinien 

zostać odebrany. Plac został powiększony również o elementy siłowni zewnętrznej dla osób 

dorosłych. 

8. Budowa drogi gminnej w miejscowości Ogorzelice jest na etapie procedowania pozwolenia na 

budowę. Na początku przyszłego tygodnia powinien zostać ogłoszony przetarg. 

9. W Nowych Proboszczewicach na ul. Cisowej, Modrzewiowej wraz z sięgaczami została 

położona druga warstwa asfaltu. 

10. Jest już kompletna dokumentacja techniczna dot. dróg w Starych i Nowych Proboszczewicach 

tj. Ulic Irysowej, Szacherskiego, Konopnickiej, części ul. Mazowieckiego w Nowych 

Proboszczewicach oraz ul. Hermana w Nowych i Starych Proboszczewicach. Będzie również 

przygotowywany projekt ul. Mazowieckiego w Nowych i Starych Proboszczewicach, która 

jest wpisana do wykonania w tegorocznym budżecie.  

11. W wyniku przetargu na budowę drogi gminnej Nr 291320W w Kobiernikach, proponowana 

cena przewyższała tę która była wpisana w budżecie,  dlatego trzeba zwiększyć środki na te 

inwestycję i zmienić uchwałę uchwałę budżetową, którą Rada Gminy na dzisiejszej sesji 

powinna podjąć aby można było podpisać umowę. Jeżeli to nastąpi, inwestycja powinna zostać 

wykonana do końca br. roku. 

12. Na końcowym etapie kompletowania dokumentacji są inwestycje: 

- budowa drogi wewnętrznej na działce o nr ewid. 34/2 w Miłodrożu – projekt jest wykonany, 

brakuje jeszcze pozwolenia wodnoprawnego; 
- budowa drogi wewnętrznej w miejscowości Nowe Trzepowo – dokumentacja po stronie 

Gminy czyli dot. terenów należących do gminy, tj. od cmentarza do torów kolejowych jest 

kompletna. Brakuje jeszcze ostatecznych uzgodnień z PKP. Możliwe jest wykonanie tej 

inwestycji dwuetapowo – najpierw na terenie gminy, a następnie na terenach PKP ze względu 

na różne porządki prawne. 

- budowa drogi wewnętrznej na części działki o nr ewid. 159 w Starej Białej jest na etapie 

uzgodnień dot. odwodnieniem gruntu z właścicielem gruntu, po którym woda z drogi miałaby 

odpływać oraz z Wodami Polskimi ze względu na problem zrzucenia wody bezpośrednio do 

rzeki. 

13. W ramach realizacji zadania inwestycyjnego budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy zakwalifikowano do realizacji 97przydomowych oczyszczalni ścieków.  

W pierwotnej wersji w 34 przypadkach nie można było ich wykonać jako drenaż pod 

powierzchnią terenu ze względu na wysoki poziom wód gruntowych, w związku z czym muszą 

zostać wykonane w nasypie i w tym przypadku nie są one dotowane przez WFOŚiGW. 

Został ogłoszony przetarg na budowę 63 przydomowych oczyszczalni ścieków, które mają być 

dofinansowane przez WFOŚiGW, ale Gmina nie uzyskała jeszcze zgody na pożyczkę.  Te 63 

oczyszczalnie zostały już wykonane i obecnie są na etapie odbioru. W najbliższym czasie  

zostanie ogłoszony przetarg na budowę pozostałych 34 przydomowych oczyszczalni ścieków.  

14. Wójt przedstawił historię  przebudowy drogi wojewódzkiej  nr 559. 

W 2006 r. Gmina Stara Biała podpisała umowę z Województwem Mazowieckim dotyczącą 

realizacji tej inwestycji. Na podstawie tej umowy Gmina wykonała kompletną dokumentację 

na cały odcinek. tej drogi. Ze względu na problemy finansowe Województwa Mazowieckiego 

w tym czasie oraz problemy z pozyskaniem pozwolenia na budowę, spowodowane głównie 

nie wyrażeniem zgody przez mieszkańców, aby usprawnić realizację przebudowy tej drogi 

cały odcinek został podzielony na 3, aby mógł zostać wykonany etapowo. Dodatkowo w 2008 

r. Gmina przekazała dla Województwa Mazowieckiego pomoc finansową w wysokości 1 000 

000 zł. W tym samym roku został zrealizowany pierwszy odcinek, od strony Mańkowa., tj. 

753 m. Następnie w 2009 r.  Gmina uzyskała od  mieszkańców kolejnego odcinka prawo do 
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dysponowania gruntem na cele budowlane. Kolejny odcinek został zrealizowany w 2010 r.  

W kwietniu tego samego roku Gmina przekazała kompletną dokumentację pozostałego 

odcinka drogi do Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, niestety zarządca drogi nie 

wystąpił z wnioskiem o pozwolenie na budowę z biegiem czasu dokumentacja ta stała się 

nieważna. 

Od początku obecnej kadencji, jeszcze w 2014 r. sprawa ta była monitowana do MZDW, 

jednak przez dwa lata nie było żadnego postępu. Dlatego też w 2016 r., mimo że nie jest to 

zadanie Gminy, w uzgodnieniu z Urzędem Marszałkowskim Gmina podjęła się przygotowania 

nowej kompletnej dokumentacji budowlanej przebudowy tej drogi. Dodatkowo zobowiązała 

się do udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Mazowieckiego na 

pokrycie 50% wysokości odszkodowań za przejęty z mocy prawa grunt pod pas drogowy. 

Rozpoczęło się procedowanie uzyskania nowej dokumentacji w celu uzyskania ZRID. Ze 

względu na duży zakres i konieczność licznych uzgodnień czas opracowania tej inwestycji jest 

długotrwały. Obecnie dokumentacja jest ukończona, pozostaje jedynie do uzyskanie 

pozwolenia wodnoprawne na odprowadzanie wód deszczowych do ul. Dobrzyńskiej i dalej do 

rzeki Brzeźnicy. 

Wójt zaznaczył, że Gmina robiła wszystko aby wykonanie tej inwestycji przyspieszyć. 

 
Wójt zaprosił również na zwiedzanie  nowobudowanej sali sportowej przy szkole w Maszewie 

Dużym w dniu 14 października br. w godzinach od 12.30 do 14.00. 

 

Na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza o świetlicę w Brwilnie 

Wójt wyjaśnił, że wniosek o pozyskanie środków został złożony w sierpniu br., ale nie ma jeszcze 

informacji o jego rozstrzygnięciu. 

 
Na pytanie Radnego Huberta Murawskiego odnośnie dopuszczalności i możliwości 

przebywania mieszkańców na terenie sali sportowej, która jest jeszcze budynkiem w trakcie 

budowy wyjaśnił, że zwiedzanie jest dopuszczalne i bezpieczne dla mieszkańców. Wejście będzie 

przez szkołę aby nikt nie chodził po budowanej drodze, natomiast roboty budowlane  

w wewnątrz budynku są zakończone. Podczas zwiedzania obecni będą inspektorzy nadzoru oraz 

kierownik budowy, ponadto zwiedzanie odbędzie się w wyznaczonym i ograniczonym czasie. 

 
 

Ad. 5. 

Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych 

w okresie między sesjami. 

Komisja Rewizyjna spotkała się dwukrotnie. Przewodniczący Komisji Jacek Portalski 

przedstawił tematykę posiedzeń, którą było: 

1. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2018 roku. 

2. Opracowanie wniosków do budżetu na 2019 rok. 

3. Gospodarowanie mieniem komunalnym. 

 

Żaden z radnych nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Komisja Budżetowa spotkała się dwukrotnie. Przewodniczący Komisji Marek Moderacki,  

omówił tematykę posiedzeń, którą było:  

1. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2018 roku. 
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2. Opracowanie wniosków do budżetu na 2019 rok. 

3. Wykorzystanie środków unijnych z perspektywy 2014 – 2020 i analiza możliwości 

pozyskania ich w najbliższych latach. 

 

Żaden z radnych nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Komisja Polityki Społecznej spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Hubert 

Murawski omówił tematykę posiedzenia, którą było: 

1. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2018 roku. 

2. Opracowanie wniosków do budżetu na 2019 rok. 

 

Żaden z radnych nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania, wobec czego Przewodniczący 

Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.6. 

W punkcie pytania do zaproszonych gości głos zabrali: 

 
Radny Leszek Majczyna: 

 Poprosił Prezesa Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. o informacje 

dotyczące budowy kanalizacji w Ludwikowie.   

Prezes Zarządu Spółki Jarosław Rydzewski: 

 Wyjaśnił, że na obecną chwilę Spółka nie otrzymała jeszcze decyzji w sprawie udzielenia 

pożyczki z WFOŚiGW. Wniosek, który złożyła Spółka, nie został rozpatrzony na posiedzeniu 

Zarządu  i będzie rozpatrywany na kolejnym posiedzeniu, którego termin nie jest jeszcze 

ustalony. Jak tylko decyzja będzie pozytywna zostanie ogłoszony przetarg. 

 
Radny Jan Sieradzki: 

 Zgłosił potrzebę sprzątnięcia gałęzi przy ul. Włoczewskiej w Starych Proboszczewicach.  

 Ponownie zgłosił problem zapadniętej drogi powiatowej w Kruszczewie, tj. naprzeciwko 

przystanku autobusowego, przy stacji przesyłowej. 

 Zwrócił uwagę na potrzebę naprawy drogi powiatowej w kierunku Włoczewa. 

 
Radny Stanisław Antoszkiewicz: 

 Ponownie zgłosił potrzebę poprawy stanu drogi powiatowej w Ogorzelicach na odcinku od 

torów kolejowych do osiedla. 

 
Radny Powiatu Płockiego Marek Moderacki: 

 Wyjaśnił, że wcześniej zgłaszane problemy zostały przekazane, tj. sprawa barszczu 

sosnowskiego zgłoszona przez radną Mariannę Stawicką będzie rozpatrywana w zarządzaniu 

kryzysowym przez stworzenie programu zwalczania tej rośliny na terenie całego powiatu.  

Zostało przekazane do Zarządu dróg Powiatowych potrzeba poprawy stanu dróg powiatowych 

w kierunku Włoczewa oraz w kierunku Wyszyny. 

Poinformował, że Powiat ma w sumie 720 km dróg powiatowych i kiedy jedne są naprawiane 

inne zaczynają już się niszczyć i wymagać remontu. 

Zwrócił uwagę, że w obecnej kadencji zostało wybudowane więcej dróg niż we wcześniejszej.  

 Słupki w Starym Draganiu ustawione są w celu poprawy bezpieczeństwa informując  

o zachowaniu ostrożności, ponieważ pobocze jest bardzo wąskie, a za poboczem głęboki 

wykop. 
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Jest zasadne aby słupki zostały w tym miejscu. 

 Odnośnie poprawy stanu drogi w Ogorzelicach ten problem również został przekazany i droga 

zostanie naprawiona w ramach bieżących napraw. Poprosił o cierpliwość. 

 
Radny Sławomir Dąbrowski: 
 Poprosił Dyrektora GOKiS Rolanda Burego o zamontowanie dodatkowego kosza na śmieci  

w parku w Nowych Proboszczewicach. 

 

Radny Marek Moderacki: 
 Zapytał radnych Powiatu Płockiego, czy Gmina Brudzeń Duży również dokłada środki 

pieniężne do budowy dróg powiatowych na swoim terenie tak jak robi to Gmina Stara Biała. 

 
Radny Powiatu Płockiego Marcin Piotrowski: 

 Na pytanie radnego Marka Moderackiego wyjaśnił, że ogólnie Powiat ma mało środków 

pieniężnych przeznaczonych na budowę dróg i należało by to zmienić w kolejnej kadencji. 

Niektóre inwestycje drogowe są dofinansowane również przez Gminę Brudzeń Duży, ale nie 

wszystkie. Natomiast Gmina Stara Biała jest ewenementem i dołożyła najwięcej pieniędzy do 

inwestycji realizowanych przez Powiat na terenie gminy.  

 
Dyrektor GOKiS Roland Bury: 

 Na wniosek radnego Sławomira Dąbrowskiego wyjaśnił, że zgodnie z wcześniejszym już 

wnioskiem radnego, kosz był ustawiony, ale niestety został zdemontowany przez nieznane 

osoby i wrzucony do stawu. Dodał, że w tym miejscu często dochodzi do wandalizmu. 

 
O godz. 10.40 Przewodniczący Rady zarządził 20 minutową przerwę w obradach. 

O godz. 11.00 wznowiono obrady. 

 
 
Ad. 7. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2018 – 2025. Następnie stwierdził, że wszyscy 

radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 299/XXXII/18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stara Biała na lata 2018 – 2025 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 8. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 

Gminy Stara Biała na 2018 rok. Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, 

który na prośbę Przewodniczącego Rady omówiła Skarbnik Gminy. 
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Następnie poprosił o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 300/XXXII/18 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2018 rok 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy Stara Biała w roku 2019. Następnie stwierdził, 

że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu  w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 301/XXXII/18 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na terenie gminy Stara Biała w roku 2019- uchwała w załączeniu do niniejszego 

protokołu. 
 
 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Następnie udzielił głosu 

Wójtowi Gminy, który poprosił o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały, tj. treść § 6 

otrzymuje brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie z dniem 17 października 2018 r. i obowiązuje 

do dnia 31 grudnia 2018 r.” 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z wprowadzoną autopoprawka. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 302/XXXII/18 w sprawie dopłat dla odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
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Ad. 11. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 

Maszewo. Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 303/XXXII/18 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo (uchwała w załączeniu 

do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 

Maszewo Duże. Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały.  

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 304/XXXII/ w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 

czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowa Biała. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu  

w tej sprawie. 

 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
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                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 305/XXXII/18 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowa Biała (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 14. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni otrzymali wcześniej informację o stanie realizacji 

zadań oświatowych w gminie Stara Biała za rok szkolny 2017/2018 wraz z wynikami egzaminu 

gimnazjalnego kl. III. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania lub uwagi do 

przedstawionej informacji. 

Wobec braku pytań i uwag ze strony radnych Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy 

przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Stara Biała za rok szkolny 

2017/2018 wraz z wynikami egzaminu gimnazjalnego kl. III. 
 
 

Ad. 15. 

W punkcie interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi głos zabrali: 

 
Radny Leszek Majczyna: 
 Zapytał, kiedy będzie naprawiona droga do młyna w Wyszynie. 

 Przypomniał o potrzebie wycięcia krzaków o czym wspominał na poprzedniej sesji. 

 Zapytał, na jakim etapie jest sytuacja nazewnictwa ulic w Ludwikowie.  

Radny Jan Sieradzki : 

 Poprosił o wycięcie pędów dzikich topoli rosnących przy ul. Bielskiej w Starych 

Proboszczewicach (przy przejściu do przystanku).  

Radny Sławomir Dąbrowski : 

 Poprosił o br. informacje dot. gazyfikacji Proboszczewic.  

 
Odpowiedzi Wójta: 

Na pytanie  radnego Leszka Majczyny: 

 Droga do młyna zostanie naprawiona jeszcze w tym roku. 

 Na wycięcie krzewów Gmina musi uzyskać zgodę ze Starostwa Powiatowego, gdyż jest to 

powierzchnia przekraczająca dopuszczalną wielkość, kiedy można bez zezwolenia je usunąć. 

Procedura jest w trakcie. Teren będzie uporządkowany wraz z zagospodarowaniem terenu pod 

przystanek autobusowy wraz z chodnikiem i przejściem dla pieszych. 

 Sprawa nazewnictwa ulic w Ludwikowie jest w trakcie pozyskiwania zgody od osób 

prywatnych, na  których gruntach znajduje się ulica. 

Na pytanie  radnego Jana Sieradzkiego: 

 Odrastające pędy topoli zostaną wycięte przez pracowników gospodarczych. 

Na pytanie radnego Sławomira Dąbrowskiego: 

 Mieszkańcy złożyli około 200 wniosków. Wszystkie zostały przekazane do spółki  

gazownictwa w Ciechanowie i oczekują na decyzję. Zostały wysłane również wnioski dot. 

miejscowości Ogorzelice, aby zaznaczyć, że również na tym terenie właściciele nieruchomości 

są zainteresowani. 
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Radny Stanisław Antoszkiewicz : 

 Ponowił prośbę o wywóz ziemi z terenu osiedla. 

Radny Marek Moderacki : 

 Poinformował Radę o sytuacji zgłoszonej przez mieszkańców Mańkowa, tj. którzy otrzymali 

pismo dot. zapłaty odszkodowania za korzystanie z drogi Mańkowo-Wyszyna do 2015 roku, 

która była terenem prywatnym. 

Radny Władysław Mikołajczyk : 

 Zapytał, czy mieszkańcy będą mogli otrzymać pomoc z Urzędu w zakresie informacji nt. 

programu „Czyste powietrze”.  

Radny Jan Sieradzki : 

 Poprosił o wyrównanie pobocza przy ul. Płockiej w Starych Proboszczewicach w kierunku 

szkoły. 

 
Odpowiedzi Wójta: 

Na pytanie radnego Władysława Mikołajczyka 

 wyjaśnił, że niedawno odbyło się spotkanie z mieszkańcami dotyczące programu „Czyste 

powietrze”. Jest to program rządowy, który ma być realizowany przez okres 10 lat. Wnioski 

można składać indywidualnie, jedynie drogą elektroniczną. Jeżeli będzie taka potrzeba, 

zostanie zorganizowany punkt w Urzędzie, w którym będzie można dowiedzieć się 

szczegółowych informacji, a nawet  w którym będzie można uzyskać pomoc w złożeniu 

wniosku. 

Na pytanie  radnego Jana Sieradzkiego: 

 Przy ul. Płockiej jest ciągły ruch i dużo samochodów korzysta z pobocza. Niestety naprawa 

pobocza nie przynosi większych efektów. W tym przypadku należałoby się zastanowić nad 

modernizacją tej drogi, poszerzeniem jej i ograniczeniem poruszania się po poboczu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 15 porządku obrad i udzielił głosu radnym powiatowym. 

 

Radni Powiatu Płockiego Marek Moderacki oraz Marcin Piotrowski podziękowali za lata 

współpracy i życzyli sukcesów w nadchodzących wyborach, po czym opuścili salę obrad. 

 

 

Ad. 16. 

W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu p. Barbarze Rulce – mieszkance miejscowości Maszewo, 

która w imieniu mieszkańców tej miejscowości przekazała petycję dot. modernizacji dróg: 

wojewódzkiej Nr 562, drogi gminnej  Maszewo – Maszewo Duże, drogi wewnętrznej do 

oczyszczalni ścieków oraz budowy ścieżki rowerowej. 

 
Sołtys Miłodroża Czesław Kowalski 

 Stwierdził, że nie rozumie dlaczego w przypadku budowy drogi w Miłodrożu występuje 

problem z uzyskaniem pozwolenia wodnoprawnego. 

Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 

 Podziękował za budowę placu zabaw w Bronowie-Zalesiu. 

Radna Marianna Stawicka: 

 Zauważyła, że ta inwestycja jaką była budowa placu zabaw w Bronowie-Zalesiu była 

potrzebna i już zaczęli korzystać z niej zainteresowani mieszkańcy.  
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Odpowiedź Wójta: 

 Odnośnie petycji wyjaśnił, że droga przebiegająca przez Maszewo jest drogą wojewódzką co 

oznacza, że jej utrzymanie i modernizacja nie należą do Gminy. Otrzymana petycja zostanie 

odesłana do Urzędu Marszałkowskiego oraz do Mazowieckiego  Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, które są odpowiedzialne za utrzymanie dróg wojewódzkich. Mieszkańcy nie 

mają świadomości kto odpowiada za drogi według ich kategorii i obarczają winą Gminę za ich 

zły stan. 

Gmina z własnej inicjatywy podjęła się opracowania dokumentacji budowy ścieżki rowerowej 

w Maszewie i Brwilnie na odcinku od granicy z miastem Płock do granicy z gminą Brudzeń 

Duży. W Maszewie po stronie Wisły (południowej). 

Na przebudowę ul. Łącznej, czyli drogi Maszewo Duże – Maszewo zastała przygotowana 

dokumentacja na odcinek około 1,0 km. Droga zaprojektowana wraz z ścieżką rowerową po 

stronie zachodniej (po lewej stronie w kierunku Maszewa Dużego). 

Droga położona na działce 124 będzie budowana, ale bez chodników ze względu na brak 

miejsca. 

 W przypadku budowy drogi w Miłodrożu, nie ma jeszcze prawomocnego pozwolenia na 

budowę. Czekamy na uzyskanie pozwolenia wodnoprawnego, a ponieważ jest to nowa 

instytucja na wydane decyzje czeka się dłużej.  

 Wyraził swoją satysfakcję z zadowolenia mieszkańców z nowego placu zabaw w Bronowie-

Zalesiu.  Poinformował, że jest to najmniejsza miejscowość w gminie, która ma na swoim 

terenie plac zabaw. 

 
Sołtys Nowej Białej Mariusz Sidwa 

 Zaproponował, aby w miejscowości Nowa Biała przy okazji wykupu gruntu pod plac zabaw 

zakupić go więcej w celu pobudowania żłobka czy pętli autobusowej. 

Radny Jan Sieradzki 

 Stwierdził, że nie dopuszcza myśli , ze zniszczenia przejścia przez rzekę w parku w Nowych 

Proboszczewicach, mogli dokonać mieszkańcy.Zaproponował zamontowanie monitoringu. 

 

Na prośbę Przewodniczącego Rady radni ustalili termin wspólnej komisji na 6 listopada br. 

 

Radny Marek Moderacki: 

 Stwierdził, że odpowiednim miejscem na budowę pętli autobusowej byłaby działka położona 

przy ul. Zglenickiego, natomiast w przypadku żłobka, Gmina posiada w swoim majątku teren 

w pobliżu szkoły w Maszewie Dużym. 

 

Odpowiedzi Wójta: 

 Odnośnie budowy pętli stwierdził, że jest to zbyt wczesna dyskusja, ponieważ najpierw należy 

zastanowić się nad tym czy w ogóle jest zasadne aby przez Nową Białą przejeżdżał autobus 

komunikacji miejskiej. 

 Uznał także, że temat budowy żłobka na terenie gminy jest sprawa odległą w czasie. 

 

Radny Jan Sieradzki 

 Podziękował sołtysom za współpracę, przekazywanie problemów i wspólną pracę na rzecz 

społeczności. 
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Ad. 17. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XXXII Sesji 

Rady Gminy Stara Biała.            

 
 
                                                                    
                                                                                   Przewodniczący Rady 

 

                                                                                           /-/Wojciech Żółtowski 

 

 

 

Protokołowała 

Małgorzata Bornińska 
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